
 

 

 

IZVJEŠAJ  O RADU POVJERENSTVA ZA STRUČNA PITANJA I TRAJNO 

USAVRŠAVANJE U PERIODU OD 01.10.2013. DO 15.02.2014. GODINE 

 

 Povjerenstvo za stručna pitanja i trajno usavršavanje HKP-a u prednje navedenom 

periodu radilo je u sastavu Banana Kunina i Maja Rečić – članice Povjerenstva, te Suzana 

Haramina- Predsjednica Povjerenstva. 

 

 Prije samog izvještaja željela bih vas obavijestiti kako je na razini zemalja članica EU, 

a prema direktivi iste, u tijeku prikupljanje podataka o obaveznom kontinuiranom stručnom 

usavršavanju primalja. Nemalo smo ostale iznenađene na prethodnom sastanku EMA-e u 

Zagrebu kada smo spoznale da je HKP jedna od svega nekoliko članica koja ima u svom 

zakonu definirano stručno usavršavanje kao obvezu članica, razrađen sistem bodovanja i 

relicenciranja. Tako danas naš sistem može poslužiti ostalim organizacijama primalja kao 

primjer i neizmjerno smo ponosne na tu činjenicu. 

Kontinuirano stručno usavršavanje (CPD) i cjeloživotno učenje (LLL) postali su temelj 

stručne prakse u svim zdravstvenim strukama. U uvjetima naglog razvoja tehničkih znanja i 

vještina, započinje korištenje modela pružanja skrbi koji se bazira na strukturalnim i 

regulatornim promjenama, kako bi se osiguralo da se kontinuirano usavršavanje i 

osposobljavanje integrira u profesionalnom životu svakog zaposlenika u zdravstvenom 

sustavu. Uz organizaciju stručnog usavršavanja zdravstvenih djelatnika u državama  

članicama EU, nacionalne interpretacije CPD nude bogat opseg materijala za istraživanja u 

različitim pristupima i sadašnjim mogućnostima kako bi se identificirale preporuke i najbolja 

prakse što se tiče metodologije i sadržaja. 

 

 U proteklom razdoblju glavnina rada Povjerenstva odnosila se na donošenje odluka o 

kategorizaciji i bodovanju prijavljene stručne edukacije, prvenstveno one u organizacija PV,  

koje se odnose na Planove stručnih sastanaka za ovu godinu, ostalih organizatora i 

naposljetku pojedinačnih zamolbi za priznavanjem iste. Tijekom perioda od protekla četiri 

mjeseca donesene su 3 Odluke o bodovanju stručnih edukacija u organizaciji ostalih 

organizatora. Većina donešenih Odluka bila je pozitivna, a one negativne odnosile su se 

uglavnom na individualne zahtjeve za bodovanjem stručne edukacije, koje su bile prijavljene 

HKP-a daleko izvan rokova ili se radilo o zamolbama za bodovanjem ostalih stručnih 

edukacija a uz njih nije dostavljena potvrdnica/certifikat kojom se potvrđuje prisustvovanje 

edukaciji. No moram naglasiti da se broj zaprimljene nepotpune i nevažeće dokumentacije 

znatno smanjio. 

 

 Također donosimo Odluke vezane uz Zahtjeve za donošenje odluke o umanjenju broja 

bodova u licencnom razdoblju kojih je u posljednja četiri mjeseca bilo 46. Praksa i nadalje 

pokazuje da još uvijek veliki broj naših članica podnosi iste preuranjeno, te je iz tog razloga 

odbijeno 11 Zahtjeva. Jedan Zahtjev za donošenje odluke o umanjenju broja bodova odbijen 

je kao neosnovan. Osim preuranjenih Zahtjeva veći broj Zahtjeva se dostavlja Komori bez 

prateće dokumentacije, čime se udvostručuje posao kako Povjerenstvu, tako podnositeljicama  

zahtijeva. Stoga bi još jednom zamolili da se obrati pozornost na članak 5. stavak 7. i članak 



 

5. stavak 8.  Pravilnika o sadržaju, rokovima i postupku trajnog stručnog usavršavanja, koji 

glase: 

 

„Primalje koje zbog rodiljnog /rodiljskog dopusta nisu bile u mogućnosti prikupljati bodove u 

neprekinutom razdoblju od 12 mjeseci broj bodova potrebnih za relicenciranje umanjuje se 

za 15 bodova. Primalje koje zbog drugih opravdanih razloga nisu bile u mogućnosti 

prikupljati bodove u neprekinutom razdoblju od 12 mjeseci,  podnose Povjerenstvu 

obrazloženi zahtjev za donošenje odluke o umanjenju broja bodova, pritom imajući u vidu da 

su članovi Komore koji podnose Zahtjev za donošenje odluke o umanjenju broja bodova 

dužni uz Zahtjev dostaviti Komori i pismene dokaze kojima potkrepljuju svoje navode. (npr. 

Izvješće o bolovanju, Rodni list, Rješenje HZZO o priznavanju prava na rodiljni/roditeljski 

dopust).“ 

  

 Potaknuti provjerom Registra koje vodi Hrvatska komora primalja, a zaključno na dan 

20. studenog 2013. godine svim članicama u prosincu je dostavljena obavijest o bodovnom 

stanju. Takav postupak HKP-a naišao je na pozitivan odaziv. Mnoge članice su izrazile 

zadovoljstvo, a nekolicina njih imale je upite o edukacijama koje nisu unesene u bazu 

podataka, a iste navode da su stručnoj edukaciji nazočile. Pregledom registra utvrđeno je da 

veliki broj individualnih Zamolba nikada nije ni zaprimljen u Ured Komore. Stoga molimo da 

obavijestite članstvo da je svaka od nas ponaosob odgovorna za slanje individualnih Zamolba 

i da ovo Povjerenstvo ne može bodovati stručnu edukaciju za koju nemamo dokaza da joj je 

članica nazočila. Isto tako nisu bodovane edukacije koje su u Ured pristigle izvan roka, pa 

stoga ponovno podsjećamo na članak 14.a koji glasi : 

„Pojedinačni zahtjevi za priznavanjem / bodovanjem stručne edukacije iz ovog Pravilnika 

moraju se dostaviti Povjerenstvu u roku od 30 dana od dana održavanja stručne edukacije. U 

slučaju da primalja ne dostavi Komori pojedinačni zahtjev za priznavanjem / bodovanjem 

stručne edukacije u roku određenom u prethodnom stavku ovog članka, Povjerenstvo nije 

dužno donijeti odluku o priznavanju / bodovanju stručne edukacije.“ 

 

 Nadamo se da će do 2015. godine veliki broj članica sakupiti dostatan broj bodova, a 

da će broj onih koje će morati izaći pred Ispitnu komisiju kako bi obnovile svoju licencu biti 

uistinu malen. Sljedom čega i ovim putem apeliramo na predsjednice i predstavnice PV da 

informiraju članice svog PV o njihovoj obvezi trajnog stručnog usavršavanja i skupljanja 

bodova a isto tako skrećem pozornost i na činjenicu da je Pravilnik o provjeri znanja u 

primjeni od početka ove godine. 

 

 Sa žalošću mogu primijetiti da je i dalje je prisutan određeni broj neregularnosti kod 

održavanja stručnih sastanaka po PV. Apelirala bi ovim putem na Predsjednice PV da ukažu 

odgovornim osobama i predavačima na stručnim sastancima o regularnostima provođenja 

stručnih sastanaka koje su definirane Pravilnikom o stručnim pitanjima i trajnom  

usavršavanju, u protivnom ćemo biti primorani poduzeti sankcije koje su također dio 

Pravilnika. Izvid regularnosti stručnih edukacija planiramo vršiti i nadalje. 

 

 Isto tako, skrećem pozornost na članak 5. Pravilnika koji kaže da: “Svaka primalja 

unutar 6 godina mora prisustvovati jednoj vrsti edukacije na koji je minimalno jedna tema iz 

područja etike, jedna tema iz područja zakonodavstva iz primaljstva i jedna tema iz područja 

psihologije.” Napominjen da ćemo predavanja iz Zakonodavstva u primaljstvu i nadalje 

provoditi kroz ovu i sljedeću godinu, a radimo i na organiziranju stručnih sastanaka na temu 

Etike u primaljstvu. 

 



 

 S obzirom na činjenicu da i članicama ovog Povjerenstva uskoro ističe mandat i da je 

neizvjesno u kojem će sastavu Povjerenstvo nastaviti s radom, ovim putem željela bih 

zahvaliti svim Predsjednicama i predstavnicama PV na dobroj suradnji, hvala članstvu na 

strpljenju i razumjevanju. Rad Povjerenstva za stručna pitanja i trajno usavršavanje temeljen 

je Pravilnikom o sadržaju, rokovima i postupku trajnog stručnog usavršavanja i sve donešene 

odluke ovog povjerenstva bile su u skladu s istim. Osobno smatram da je u proteklom 

mandatnom razdoblju ovo Povjerenstvo obavilo izuzetan posao, baziran na velikom broju sati 

nesebičnog rada. Stoga bih prije svega zahvalila kolegicama, članicama Povjerenstva Maji 

Rečić i Banani Kunini. Posebno hvala osoblju Ureda na nesebičnoj pomoći. Nadalje 

zahvaljujem Predsjednici na povremenim konzultacijama, a isto tako i poštivanju svih odluka 

koje je Povjerenstvo donosilo samostalno, ma kakve god one bile. Hvala na stručnoj pomoći, 

savjetima i razumjevanju odvjetnici HKP-a Kristini Mikuličić, dipl.iur., bez čije pomoći bi 

rad ovog Povjerenstva bio znatno otežan. Hvala i svim ostalim suradnicima na 

konstruktivnim razmjenama mišljenja i ideja. 

 

 Iskreno se nadamo i nadalje dobroj suradnji ovog Povjerenstva sa našim članstvom, a 

u slučaju dodatnih pitanja vezanih uz djelokrug rada našeg Povjerenstva slobodno nam se 

obratite. 

 

 

U Zagrebu, 15. veljače 2014. 

 

                                                      

 

                                                                                            Predsjednica 

                                                      Povjerenstva za stručna pitanja i trajno usavršavanje 

                                                 Suzana Haramina, primalja, VMS 

       

 

 

 

 

 


